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SLOVENSKO: Bývalý premiér a predseda OĽaNO Igor Matovič tvrdí, že Úrad verejného
zdravotníctva podsúva ľuďom skreslené štatistiky.

Úrad verejného zdravotníctva SR dnes na svojom Facebooku zverejnil štatistiku, ktorá pre mnohých
pôsobí chaoticky. Ide o analýzu prípadov v Epidemiologickom informačnom systéme za obdobie od
začiatku očkovania na Slovensku, teda presnejšie ide o hospitalizácie od 1. januára 2021, do 31. júla
2021 na infekčných oddeleniach.

Úrad zverejnil číslo, ktoré hovorí o podiele nezaočkovaných medzi hospitalitovanými pacientmi s
COVIDom-19. Číslo predstavuje 96,9 %. Pod príspevkom sa spustila vlna kritiky, v ktorej ľudia úradu
vyčítajú nezmyselný výpočet.

K príspevku ÚVZ SR sa vyjadril na svojej sociálnej sieti aj bývalý premiér a terajší minister financií
SR Igor Matovič. Rovnako ako ostatní, kritizuje túto štatistiku a hovorí o propagande, ktorú teraz
vygeneroval „Mikasov“ Úrad verejného zdravotníctva.

Hneď na úvod príspevku napísal, že „z hĺbky duše nemám rád tupú propagandu, ktorá svoj
úspech stavia na predpoklade, že publikum je hlúpe.“

„Podsúvať ľuďom úmyselne takéto skreslené štatistiky, kedy veľmi dobre vedia, že v januári
či februári bolo gro z hospitalizácií a minimum zaočkovanosti, čo drasticky vplýva na
výsledok, je hlúpe a neúctivé k ľuďom a pravde. Ak by nechcel Mikas ľudí klamať, tak by
efektivitu očkovania počítal tak, že by efekt očkovania tzv. “vážil”, t.j. pri hospitalizáciách
by zároveň bral do úvahy podiel zaočkovaných v čase nakazenia pacienta,“ uvádza v
príspevku Igor Matovič.

„Áno očkovanie výrazne pomáha a výrazne znižuje šancu ťažko ochorieť a zomrieť na Covid.
Zároveň je pravdou, že očkovanie zďaleka nechráni o 96,9 %, ako to podsúva ÚVZ. A najmä
platí, že ak chceme pre očkovanie presvedčiť doteraz nezaočkovaných, nemôžeme si o nich
myslieť, že žerú seno,“ dodáva.

Úrad verejného zdravotníctva sa k štatistike ešte vráti

ÚVZ SR neskôr doplnil svoj príspevok o dodatok, v ktorom píšu, že v najbližšej dobe poskytnú údaje
za mesiace, kedy bola proporcia zaočkovaného obyvateľstva významejšia.

„Rozumieme výhradám, ktoré sa objavujú v následnej diskusii k uvedenej štatistike. Hoci sme uviedli
za aké obdobie a v ktorom systéme boli tieto základné údaje vyhodnocované, rešpektujeme, že takáto
forma štatistiky môže pôsobiť skresľujúco. Keďže z našej strany nešlo o zámer manipulovať,
poskytneme v najbližšom čase aj údaje za mesiace, kedy bola proporcia zaočkovaného obyvateľstva
významnejšia,“ dodáva Úrad verejného zdravotníctva.
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